
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 

 
TORSDAG DEN 15. MAJ KL. 17.00-19.00 

 
PÅ MF10 i fællesrummet 

 
 

 
 
 
 
 
 
Deltagere: 
 
Anne Mette Schilling Schubart  Tanja Pedersen    
Azra Kapetanovic  Dennis Okkerholm 
Michael Koch-Mikkelsen  Kristian Frost 
Louise Vraa Olesen  Ane Nørøxe   
Jakob Damgaard   Jan Stigaard  
Lina Maansen  Tristan Dalmose    
Freya Stegger  Jane Poulsen 
Rikke Thougaard  Arne Omar Sørensen 
 
   
     
 
 
Inviterede:  
 
Afbud: Louise Vraa Olesen 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 35 - 43 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

   
 

 
 
 
 
 
 
Dagsorden: 
 
 

35. Velkommen (Anne Mette, OS) 5 minutter. 
Anne Mette bød velkommen. 
 

36. Godkendelse af dagsorden og referat (Anne Mette) 5 minutter 
Bestyrelsen godkender dagens punkter samt referatet fra sidst. 
 

37. Mødeplan og aftaler i forhold til møder og deltagere (OS) 15 minutter 
Forvaltningen har lagt høringsperioden til det kommende budget lidt senere i år, så vi skal 
ikke mødes ved skolestart.  
Der bliver som noget nyt to forældremøder på 7. årg. Det skyldes vores certificering 
omkring digitale vaner. Der kommer et oplæg omkring om It-brug. 
Tanja stopper i bestyrelsen, da hun ikke har barn på skolen længere.  
Omar tager kontakt til 1. suppleanten: Lotte Jensen. Vi håber, at der er en afklaring og 
vedkommende kan være med på juni-mødet.   
 

38. Opsamling fra dialogmøde den 24. april (OS, Anne-Mette, alle) 20 minutter 
Vi evaluerer og drøfter om indholdet giver anledning til at skolebestyrelsen gerne særligt 
vil arbejde videre med dele af det fremlagte, eller udtrykke ønske om, at skolen særligt har 
fokus på noget bestemt. 
Skolen vil under alle omstændigheder deltage i den fælles kommunale udvikling. 
Det var tydeligt, at der var lagt meget arbejde i at lave et fint program med relevant 
indhold. Oplæggene lagde op til inddragelse, men det var der ikke rigtigt efterfølgende. 
Gerne mere tid til at tale om de forskellige emner. Der var ikke meget dialog. De tekniske 
problemer i starten (15-20 minutter) gjorde, at vi mistede følingen og interessen.  
Det burde have være muligt, at skrive ens noter elektronisk og ikke på papir – Mange 
oplæg –tæt program. Gerne ét oplæg og så tid til drøftelser.  
Lidt ligesom sidste gang på Søndre Skole. Et eller to oplæg og så god tid til dialog med 
politikkerne. Vi savner kort sagt mere dialog i dialogmødet. 
 
 

39. Juniormesterlære (OS) 20 minutter 
Omar orienterer om, hvor vi er pt. i forhold til juniormesterlære. 
Omar gennemgik opbygningen af JML. 
Som skole er vi spændt på, hvor mange der søger JML på 8. og 9. årgang til et 
kommende skoleår. 
 

40. Ansættelsessamtaler (OS) 10 minutter 
11. juni fra 14.00 er reserveret til eventuelle ansættelsessamtaler. 
Er der nogen fra bestyrelsen, som kunne tænke sig at være med i et indstillingsudvalg? 
Anne Mette og Tanja undersøger lige om det kan lade sig gøre.   



 

 

 

 
 

41. Translokation og dimission (JST) 10 minutter 
Lidt om programmet. Der er tradition for, at en fra bestyrelsen holder en lille tale på SDR. 
Vi aftaler hvem. 
Det aftales at bestyrelsesmedlem Michael Koch-Mikkelsen holder tale. 
 

42. Skolefravær, en fælles udfordring (OS) 30 minutter 
Omar orienterer om udviklingen i fravær. Vi står med et generelt stigende fravær, og må 
stille spørgsmålet, om der er tale om en holdning til fravær blandt forældre og elever som 
udvikler sig, og dermed også kan komme til at rykke ved personalets opfattelse af 
elevfravær. 
Målet med punktet er at drøfte, hvad bestyrelsen og skolen kan og bør gøre, som 
situationen ser ud nu. Til inspiration vedhæftes bestyrelsens skriv til forældre sidste gang 
fraværet var stigende på skolen. 
Omar gennemgik statistikken for kommunens elevfravær, og hvordan det ser ud for 
Søndre Skole og MF10. 
Fraværet er steget både i kommunen og på skolen – eleverne er generelt mere 
fraværende end tidligere. Det kan være kørekort til 17. årige, skiferie, afholdelse af ferie 
uden for skolens ferieperioder, fravær til private arrangementer – eksempel på 7. årg. i 
foråret: Frisør, ordne negle og indkøb af tøj, Ambu-fest ect. 
Bestyrelsen vil gerne sende det signal, at forældrene bør overveje hvad de anmoder om 
fri til.  
Det går ud over barnets læring og det sociale fællesskab, når der er et stort fravær. 
Skolen følger fraværet tæt i den kommende tid.  
 

43. Eventuelt (Alle) 5 minutter 
 

Referat  
Jan Stigaard 

 

Kommende møde: 
Torsdag den 18. juni 2025 kl. 17:00-19.00 (Søndre Skole) 

 
 


